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Med 153 mot 105 stemmer 
står NTL på formuleringen om 
at de skal jobbe for at det ikke 
åpnes nye olje- og gassfelt på 
norsk sokkel.

ANDERS HAUGE-ELTVIK (tekst)

Det har vært stor spenning knyttet til en 
setning i NTLs prinsipp- og handlings-
program, som ble vedtatt torsdag kveld.

Spørsmålet var om setningen «NTL vil 
jobbe for at det ikke åpnes nye olje- og 
gassfelt på norsk sokkel» skulle med i 
programmet eller ikke.

Avstemming
Det kokte ned til en avstemming torsdag 
kveld, der det var enten eller. En skriftlig, 
digital avstemming måtte til, og etter 
noen lange sekunder kom resultatet opp 
på storskjermen:

153 stemte for å gå i mot nye felt, 

mens 105 stemte for å stryke setningen. 
Det første til jubel og stående applaus 
fra dem som var bekymret for klimaprofi-
len til NTL.

NTL Ung og leder Martin Kvalvik 
argumenterte hardt for å ha setningen  
i programmet under debatten tirsdag.

– Dette var det viktigste vedtaket for 
oss på dette landsmøtet. Hadde vi nå 
endret vår klima- og oljepolitikk ville det 
vært katastrofe for NTL og oss som skal 
organisere klimabekymra unge, sier han 
etter at resultatet er klart. 

– Krevende å fronte 
Henny-Kristin A. Navarsete i NTL Veg 
sier det er vanskelig å ta ordet for et slikt 
synspunkt i et så klimaorientert forbund 
som NTL.

– At 40 prosent av de som stemte 
faktisk stemte for å stryke setningen, 
viser at det var viktig å ta dette 
spørsmålet opp til votering. Utad kan det 
oppleves som at NTL har stått veldig 

samlet i dette spørsmålet, men dette 
viser at det er mer nyansert enn bildet 
som har kommet ut tidligere, sier hun.

Rune Bjørseth synes ikke debatten 
har vært verdig hele tiden.

– Det var forsøk på å stilne salen og 
flere delegasjoner var bundet i spørsmålet, 
sier han.

Tor Kristian Godlien understreker at 
det er viktig å respektere de forskjellige 
standpunktene.

– Det er ikke lett å stå i dette, det er 
ikke alle som tør det. Vi har hatt noen 
opplevelser som ikke er heldig, sier han.

Forbundsleder Kjersti Barsok 
kommenterer synet deres slik:

– De tilbakemeldinga tar vi med oss. 
Som jeg var inne på i åpninga er det et 
mål at vi skal diskutere, vise respekt og 
forsøke å forstå hverandres 
standpunkter. Samtidig er det nok 
vanskelig å komme unna at det blir 
temperatur når meninger brytes, sier 
hun.

APPLAUDERTE: Martin Kvalvik (i midten) og Mansoor Hussain fra NTL Ung var blant de som applauderte da flertallet for å si nei til 
nye olje- og gassfelt var klart. (Foto: Morten Hansen)

Tilspisset oljedebatt avgjort



UTSETTER: 176 stemmeberettigede stemte for å utsette navnevalget til neste landsmøte. 91 delegater ble dermed nedstemt.  
(Foto: Eirik Dahl Viggen)

Den lange debatten om  
navneskifte er ikke ferdig. 

GURO GULSTUEN NORDHAGEN (tekst)

Etter mye om og men ble det endelig 
avgjort hva Norsk Tjenestemannslag, 
med forkortelsen NTL, skal hete.

En lang rekke forslag kom inn under 
landsmøtet. Hele 49 av innleggene til 
vedtektene dreide seg om navnet.

– Dårlig prosess
Men aller først stemte de over om de 
skulle utsette saken. Resultatet endte 
med at 176 stemte for å utsette saken, 
mot 91 stemmer for å skifte.

Dermed er navnet uendret for denne 
gang og Norsk Tjenestemannslag og NTL 
blir stående i fire nye år.

Forslaget om utsettelse ble begrunnet 
med at prosessen hadde vært for dårlig, 
og at landsstyret setter i gang en ny og 

grundig utredning som også inkluderer en 
fullstendig kostnadsberegning.

I debatten var det noen som mente at å 
bruke anslagsvis 5,5 millioner kroner på et 
navnebytte ville være feil prioritering. Andre 
mente det var en investering.

De unge argumenterte hardt for at det 
var vanskelig å verve med dagens navn, og 
at deres forslag «Stat og Kunnskap» var 
det beste.

Verving har da aldri vært noe problem 

Klappet for utsettelse

Skal jobbe med inkludering
Et annet forslag som salen stemte for, handlet om at 
NTL skal utrede hvordan kurs- og møtevirksomheten  
i formelle organer inkluderer medlemmer i alle livsfaser.
Forslaget kom opprinnelig fra Øyvind Bakke Reier i NTL 
universiteter og høgskoler, og han mener dette er viktig  
å gjøre det mulig for alle engasjere seg i forbundet, 
uavhengig av livssituasjon, helse og geografi.
Det var landsmøtesalen enig i, og dermed ble det vedtatt.
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på grunn av navnet, sa motstemmene. 
Men de fleste var enig i én ting: Navnet 
bør være kjønnsnøytralt.

– Det har vært galskap
Jeanett Bjørndahl i NTL Forsvar la inn 
forslag om å beholde navnet og er 
fornøyd med utfallet under landsmøtet.

– Det er beste som kunne skjedd nå, 
for nå består navnet i alle fall i fire år til. 
Det viser at folk innser at dette har vært 
galskap, og at det ikke har vært utredet 
godt nok.

Hun mener at det fram til neste 
landsmøte i 2026 må utredes grundigere 
og at forslagene må komme inn i enda 
bedre tid. Men hun er bekymret for at det 
vil spise mye tid også i neste periode.

– Det har i aller høyeste grad opptatt 
for mye tid. Det startet jo allerede ved 
forrige landsmøte. Det er tid vi kunne ha 
brukt på andre ting, påpeker hun.

Skuffelse i NTL Ung
Representantene i NTL Ung hadde 
jobbet hardt for sitt forslag, og var 
skuffet etter vedtaket. Slaget er ikke 
helt tapt, men de må vente lenge for å 
få opp sitt forslag igjen.

Leder Martin Kvalvik innrømmer at de 
fortsatt mener det ville blitt lettere å 
verve med et annet navn, men at de 
fortsatt vil gjøre alt de kan for å få inn 
flere unge medlemmer.

– Vi har en enorm utfordring i årene 
framover med antallet pensjonist- 
medlemmer som vil øke dramatisk,  
og at vi ikke har organisert flere av de 
yngre alderssammensetningene 
tidligere. Men vi kommer uansett til å 
jobbe for å få flere unge medlemmer inn 
i vårt fagforeningsfelleskap. Det er det 
som betyr noe, skriver han etter 
vedtaket.

(Alle foto: Arash Nejad/nyebilder.no)

Tor Kristian Godlien er glad for 
at NTL nå skal innføre advokat-
forsikring.

ANDERS HAUGE-ELTVIK (tekst)

Landsmøte stemte inn en ny ordning  
i NTL-medlemskapet: Kollektiv advokat-
forsikring.

NTL Forsvar-representant Tor Kristian 
Godlien var en av flere som 
argumenterte for innføringen av advokat-
forsikringen.

– Dette har vi jobba iherdig med i flere 
år. Det er viktig for oss å få en slik 
forsikring slik situasjonen har blitt  
i Norge. Vi trenger hjelp til privatrettslige 
avtaler, sier Godlien.

Viktig sak
Han mener dette vil avhjelpe tillitsvalgte 
slik at de slipper å måtte jobbe med 
saker som egentlig handler om 
medlemmenes hjemmesituasjon.

– Som tillitsvalgte skal vi dekke 
arbeidsforholdet, og det har vi kontroll 

på. Men så er det mange saker som 
egentlig har med hjemmet å gjøre,  
som skilsmisse og arveoppgjør, som 
koster mye penger. Med en slik avtale, 
som koster rundt en hundrelapp  
i måneden, er man dekket. Du får ikke en 
advokat for det når det gjelder, sier han.

Reservering mulig
Godlien argumenterte med at mange 
store forbund har denne forsikringen,  
og han mener NTL ikke kan henge etter.

– Det er kjempeviktig for oss, og letter 
jobben som tillitsvalgt der ute. Om du 
skal krangle med naboen om et tre, skal 
ikke vi drive med det. Det kan andre ta 
seg av, sier han.

Han sier det også er viktig at de som 
ikke vil ha forsikringen kan reservere seg.

– Uten den hadde vi nok ikke fått den 
igjennom. Om du ikke trenger den kan  
du reservere deg, slik som med reise-
forsikringa vi har. Så det er bra vi får 
dette, og så er det artig for oss som 
delegasjon å få dette igjennom, det 
hadde vi ikke trodd, sier han.

Disse bevilgningene ble vedtatt:
NTL har vedtatt hvem de skal støtte med penger framover.

•  Internasjonal Faglig Solidaritet (til solidaritetsprosjekter  
i Eswatini og Malawi): 200.000 kroner årlig.

•  Norsk Folkehjelp, solidaritetsarbeid i Ecuador: 300.000 kroner 
årlig (i tillegg kommer kontingent på 201.000 kroner årlig.

• Res Publica: 100.000 kroner årlig.
• Manifest: 150.000 kroner årlig.

Engangsbevilgninger:
50.000 kroner til Latin-Amerika Gruppene.
70.000 kroner til Norsk Folkehjelps antirasistiske arbeid.
50.000 kroner til Framfylkingen.
100.000 kroner til Utøya AS.
10.000 kroner til Støttekomiteen for Vest-Sahara.
50.000 kroner til Nei til Atomvåpen.
50.000 kroner til Attac.
30.000 kroner til Norges Handicapforbunds internasjonale arbeid.

FORNØYD: Tor Kristian Godlien 
mener advokatforsikringen er 
viktig for NTL. 

Fornøyd  
med advokat- 
forsikring

Foto: Arash N
ejad/nyebilder.no
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Reaksjonene er delt etter at 
vedtaket om å innføre betaling 
for innboforsikringen til nye 
pensjonister fra 2024.

NINA HANSSEN (tekst)

Flertallet i landsmøtesalen bestemte at 
de som blir pensjonister etter 1. januar 
2024 må betale for innboforsikringen sin 
fram til de blir 75 år. Ifølge hovedkasserer 
Bente Næss Holt tok NTL i 2021 tok 
5.125.904 kroner fra forbundet til å 
finansiere gratis innboforsikring for  
pensjonistmedlemmene. Hun mener 
vedtaket nå vil gi forbundet mulighet til å 
bruke pengene annerledes.

Dagens forsikringsordning til NTLs 
pensjonister er delvis finansiert ved at 
alle yrkesaktive medlemmer har betalt 
12 kroner ekstra i måneden som betyr 

144 kroner ekstra per år. I tillegg har 
forbundet brukt avkastningen av  
forsikringsfondet og midler fra forbunds-
kassa for å finansiere denne ordningen. 

– Dette er penger vi kan bruke til 
mange andre formål for medlemmene, 
sa Holt.

Lillian Kathrine Nilsen fra NTL NTNU 
er glad for at NTL nå frigjør en del penger 
for å være konkurransedyktige.

– Vi er i sterk konkurranse med de 
andre hovedsammenslutningene om 
verving av nye medlemmer, og en lav 
premie på innboforsikringa for 
yrkesaktive, gir en god medlemsfordel 
som kan brukes i verving, sa hun.

Skuffet pensjonist
Pensjonist Per Morten Bergland fra NTL 
Forsvar ble veldig skuffa vedtaket som 
ble gjort.

– Jeg tror dette vil bli negativt mottatt 
av de eldste medlemmene våre, sa han 
da vedtaket var gjort, og la til:

– Jeg kan forstå det økonomiske 
argumentet, men mener det er feil å ta 
fra pensjonistene dette unike tilbudet 
med gratis innboforsikring fram til de er 
75 år.

Han mener dette har vært et godt  
verveargument for NTL og han mener 
det er en solidarisk ordning som et 
forbund som NTL burde beholde.

– Mange pensjonister har ikke god 
råd og tenk bare konsekvensen hvis folk 
ikke har betalt og det skal skje en brann 
eller ulykke i hjemmet, sier han.

Pensjonene delte landsmøtet

AVSTEMMING: Det var mange som stemte for å opprettholde gratis innboforsikring for pensjonistene, men forslaget om å innføre 
betaling fikk flertall. (Foto: Eirik Dahl Viggen)
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